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Tvítujeme 

Z nášho 
Facebooku 

Portugalské predsedníctvo 
v Rade EÚ zorganizovalo 
v stredu 23. júna v Záhrebe 
pracovný obed s chorvátskym 
premiérom Andrejom 
Plenkovićom. Jeho hlavnou 
témou bolo zhodnotenie 
uplynulého polroka až roka 
v oblasti odstraňovania 
následkov kríz spôsobených 
pandémiou a zemetraseniami. 
Medzi medzinárodnými 
prioritami vlády v nasledujúcom 
období vyzdvihol premiér dve: 

vstup do Schengenu (s ambíciou 
urobiť tak v prvej polovici 
budúceho roka) a prijatie eura 
(výhľadovo 1. januára 2023). 
Pandémia síce spomalila 

chorvátske hospodárstvo, 
celkové straty sa odhadujú na 34 
mld. HRK (cca 4,5 mld. €), no 
nijako našťastie neovplyvnila 
kreditný rating krajiny. 

Euro už od  
1. 1. 2023? 

Jutarnji list nás 25. júna informoval, že 
slovenská Tatravagónka sa chce vyrovnať  
s veriteľmi zbankrotovanej chorvátskej 
spoločnosti TŽV Gredelj pred jej prevzatím. 
Pohľadávky sú na úrovni cca 120 miliónov eur. 
V prípade dohody s veriteľmi bude nový 
strategický partner vyrábať nákladné vagóny, 
ale aj realizovať opravy a údržbu rušňov.  

(Vraj) koniec agónie 

V dozvukoch prehry 
slovenskej reprezentácie na 
futbalových EURO2020 so 
Španielskom (v stredu  
23. júna, 0:5), sme si 
potrebovali spríjemniť 
trpkú chuť v ústach, a tak 
sme si pripomenuli, že 
presne pred 11-timi rokmi 
zdolali naši vo svojom 
poslednom zápase  
F-skupiny MS 2010 
úradujúcich majstrov sveta 
z Talianska 3:2 a postúpili 
do osemfinále. V čase 
konania futbalového 
šampionátu si tiež 
pripomíname 21 rokov od 
tragickej smrti nášho 
skvelého útočníka Petra 
Dubovského. 

Pozdrav z Brezovice 
V utorok 22. júna sme boli pri tom, keď si v 
lesíku Brezovica neďaleko Siska pripomenuli 
najvyšší chorvátski predstavitelia Deň 
protifašistického odboja na pamiatku 
kreovania prvého partizánskeho oddielu 
založeného na tomto mieste v roku 1941. Ako 
to odznelo v prejavoch, moderné Chorvátsko 
je postavené na princípoch antifašizmu, ktoré 
tvoria východisko pre budovanie lepšieho, 
tolerantnejšieho demokratického štátu. 

Keď ikona slzy roní 
V nedeľu 28. júna sme prijali pozvanie na slávnostné 

uvítanie príchodu ikony Presvätej Bohorodičky zo 
slovenského Klokočova v chorvátskych Križevcoch 

(po ceste do Ríma). Priviezli ju slovenskí 
gréckokatolíci, ktorí oslavujú historické jubileum - 
350 rokov od momentu, keď ikona podľa očitých 

svedkov zaplakala. Slávnostnú liturgiu  
v katedrále v Križevcoch slúžil apoštolský 

administrátor Košickej eparchie vladyka Cyril Vasiľ. 

http://www.twitter.com/PeterSusko1
https://www.facebook.com/Veleposlanstvo-Slovačke-u-Zagrebu-Veľvyslanectvo-Slovenska-v-Záhrebe-1374566699537586/

